
Podgorica, 7. mart, 2009. 
 

Crna Gora 
VRHOVNI DRŽAVNI TUŽILAC 
Ranka Čarapić 
 
 
Poštovana gospođo ČARAPIĆ,  
 
prije svega pozdravljamo Vašu spremnost da otvoreno razgovoramo o domenu i efektima 
rada državnih tužilaca Crne Gore i spremnosti da u konstruktivnu debatu uključite i 
međunarodni faktor. 
 
Crnogoska stvarnost po broju, raznovrsnosti i dubini pitanja koja se otvaraju na dnevnoj 
osnovi daje značajno utemeljenje Vrhovnom državnom tužiocu da shodno Zakonu 
preduzme niz službenih radnji i mjera. Ipak takvo činjenje za određeni broj postavljenih i 
veoma značajnih pitanja, na žalost, je izostalo.  
 
Zato je i reagovao dio intelektualne javnosti upravo začuđen provjerom navoda iz 
autorskog članka dr Milana M. Popovića i potpunog ignorisanja brojnih drugih pitanja. 
Posebno zabrinjava način na koji je profesor pozvan da pruži svoj direktni iskaz koji 
ozbiljno narušava autonomiju Univerziteta i slobodu izražavanja građana i građanki Crne 
Gore.  
 
Uvjeravamo Vas da se protiv Vrhovnog državnog tužilaštva ne vodi negativna već 
kampanja kako biste svoj posao obavljali prije svega dosljedno a potom profesionalno i 
korektno uz zakonito vršenje ovlašćenja. 
 
Kako biste i sami skinuli sumnju javnosti u profesionalnost svog rada, ovim putem od vas 
tražimo da učinite javnima sljedeće informacije: 

 

1. Koliko je ljudi u tužilaštvu zapošljeno na poslovima praćenja štampanih i 
elektronskih i medija? 

2. Koji štampani i elektronski mediji se prate i koliko je sredstva izdvojeno iz 
budžeta tužilaštva za te poslove?   

3. Koliki broj građana je, na osnovu datih izjava u medijima, pozvan da da izjavu u 
tužilaštvu u 2006, 2007, 2008 i 2009.godini ? 

4. Da li ste Vi pročitali knjigu Momira Bulatovića  „Pravila ćutanja” i da li ste Vi ili 
neko od vaših prethodnika pozivali Momira Bulatovića da u tom kontekstu 
pristupi Tužilaštvu? 

5. Da li ste Vi pročitali knjigu Miše Glenija „McMafija” i da li imate namjeru da 
gospodina Glenija pozovete u tužilaštvo da da izjavu ? 

6. Da li ste Vi pozivali kolege iz italijanskog pravosuđa u potrazi za informacijama o 
slučaju sa kojim je dovođen u vezu i aktuelni crnogorski premijer? 

7. Koje radnje je tužilaštvo preduzelo u slučaju nezakonitog praćenja, prisluškivanja 
i prijetnji istraživaču kršenja ljudskih prava Aleksandu Saši Zekoviću?  

8. Da li je u slučaju Aleksandra Saše Zekovića, a na temelju pisanja medija i  
relevantnih međunarodnih izvještaja, bilo ko iz tužilaštva pozivao da daju iskaze 



policijske starješine i službenike koji su bili označeni kao mogući nalogodavci i 
izvršioci prijetnji u našoj javnosti? 

9. Koje radnje je tužilaštvo do sada preduzelo u slučaju Avala i Zavala? 
10. Da li se Tužilaštvo bavilo prijavama povodom korupcije i zloupotrebe službenog 

položaja u školama i odgovarajućim prosvjetnim inspekcijskim službama? 
11.  Da li je Tužilaštvo ispitivalo slučaj jednogodišnjeg A.B. iz Nikšića zbog 

osnovane sumnje da je u konkretnom slučaju počinjeno više krivičnih djela, 
posebno ubistvo ili nehatno lišenje života, izlaganje opasnosti usljed čega je 
nastupila smrt ostavljenog lica ili napuštanje nemoćnog lica usljed čega je 
nastupila smrt istog i zašto do danas nije moguće doći do bilo kakve infromacije o 
tom slučaju i pored više upućenih urgencija? 

12. Što Tužilaštvo preduzima na provjeri javnih navoda o postojanju političkih 
pritisaka na zapošljene u crnogorskim prosvjetnim ustanovama? 

 

Napominjemo da su pitanja koja se tiču konkretnih slučajeva postavljena na temelju 
izvještavanja medija. 
 
U potpunosti pozdravljamo Vašu želju da prema crnogorskoj javnosti iskažete punu 
odgovornost. U tom kontekstu vjerujemo da ćete pružiti sadržajne i pravovremene 
odgovore na ova pitanja i time potvrditi da ono što se desilo prof. Popoviću nije pritisak i 
prijetnja intelektualnoj javnosti već manifestacija profesionalne volje da se odigra 
konačni obračun sa korupcijom i organizovanim kriminalom. U tom kontekstu unaprijed 
pozdravljamo sve Vaše buduće aktivnosti. 
 
Isto tako smo uvjereni da će predstavnici međunarodne zajednice pokazati veliki interes 
da dobiju odgovore i na ova pitanja. 
 

 
S poštovanjem 
 
 

Stevo Muk, Predsjednik UO Instituta Alternativa 
 

mr Aleksandar Saša Zeković, istraživač kršenja ljudskih prava 
 

Daliborka Uljarević, izvršna direktorka Centra za građansko obrazovanje 
 


